
                                                                                                                                 

Protokół

ze wspólnego  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa
i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty, Kultury,

Sportu i Zdrowia, Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu  14 czerwca  2022 roku 

o godzinie 1450 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 14 radnych
nieobecny                   - 0 
Listy obecności stanowią załącznik niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Integracji  Europejskiej  Michał
Klafczyński.

III Proponowany porządek posiedzenia:

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji.
3. Realizacja programu „Maluch+” oraz funkcjonowanie Przedszkola Publicznego i Oddziałów 
Przedszkolnych.
4. Zimowe utrzymanie dróg i chodników w Gminie Kowalewo Pomorskie.
5. Przedstawienie raportu o stanie Gminy.
6. Omówienie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacja o stanie mienia za rok 2021.
7. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
8. Zapytania, sprawy różne.
9. Zakończenie. 

Przewodniczący Komisji  Michał Klafczyński – odczytał treść porządku posiedzenia i zapytał czy
ktoś ma uwagi do przedstawionego porządku posiedzenia.

Radny  Jerzy  Koralewski –  zawnioskował,  by  w  punkcie  2  dotyczącym  przyjęcia  protokołu,
protokół  ze  wspólnego  posiedzenia  Komisji  z  dnia  17  maja,  został  przyjęty  na  następnym
posiedzeniu Komisji.

Przewodniczący  Komisji   Michał  Klafczyński  – zapytał  kto  z  Radnych  jest  za  przyjęciem
wniosku Radnego Jerzego Koralewskiego.
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek Radnego Jerzego Koralewskiego.

Ad.2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.
Przewodniczący  Komisji  Michał  Klafczyński   –  poprosił  członków  Komisji  Rewizyjnej
o przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji, które odbyło się 31 maja 2022 r. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół.

Ad.3.  Realizacja  programu  „Maluch+”  oraz  funkcjonowanie  Przedszkola  Publicznego
i Oddziałów Przedszkolnych.

Sekretarz Gminy Monika Piróg –  poinformowała, że materiał został przesłany Radnym, celem
zapoznania. Następnie zapytała czy są pytania dotyczącego tego materiału. 

Radny  Jerzy  Koralewski –  poinformował,  że  jest  to  temat  z  planu  pracy  Komisji  Oświaty,
Kultury, Sportu i Zdrowia. O tym programie nie można nic powiedzieć, ponieważ jest to program,
w  którym  Gmina  nie  uczestniczy.  Program  ten  jest  trudny  z  uwagi  na  to,  że  składa  się  on
z funkcjonowania żłobków, klubów dziecięcych  i  miejsc  infrastrukturalnych  dla  funkcjonowania
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takiego  programu.  Uważa,  że  program ten  nie  był  rozpowszechniony  wśród zainteresowanych,
szczególnie jeśli chodzi o rodziców. Program ten funkcjonuje już od 3 – 4 lat, nie narodziło się
z tego programu nic.  W Kowalewie do tej  pory funkcjonuje tylko niepubliczny żłobek.  Formy
działania  programu  „Maluch  +”  nie  przyjęły  się  i  nie  zostały  zrealizowane.  Zapytał  dlaczego
w Szkole Podstawowej w Kowalewie Pomorskim oddziały przedszkolne funkcjonują w godzinach
630 –  1630.  W  pozostałych  szkołach  na  terenie  Gminy,  oddziały  przedszkolne  funkcjonują
w okrojonym czasie, co powoduje,  że nie cieszą się tak dużym zaufaniem i popularnością. Dla
porównania podał, że w oddziale przedszkolnym w Szkole Podstawowej w Kowalewie Pomorskim
w  roku  szkolnym  2020  –  2021  było  17  uczniów.  W  roku  szkolnym  2021  –  2022  było  już
28 uczniów – zwiększona liczba dzieci świadczy o tym, że jest to popularyzowane. Przedszkole
Publiczne w Kowalewie Pomorskim, w ubiegłym roku nie przyjęło wszystkich dzieci -wynika to
z analizy. W Szkole Podstawowej w Wielkiej Łące w roku szkolnym 2020 – 2021 było 17 uczniów,
w obecnym roku szkolnym tylko 12 uczniów. Mniejsza ilość uczniów uczęszczająca do oddziałów
przedszkolnych  w  Wielkiej  Łące,  Wielkim  Rychnowie  i  Pluskowęsach  spowodowana  jest
okrojonym  czasem  funkcjonowania.  Funkcjonują  5  godzin,  a  nie  jak  Oddział  Przedszkolny
w  Kowalewie  Pomorskim  10  godzin.  Należy  zadać  pytanie  czy  mniejsza  liczba  dzieci
w zamiejscowych oddziałach przedszkolnych spowodowana jest  bezczynnością  dyrektorów, czy
organu  prowadzącego.  Następnie  odniósł  się  do  przyjętych  dzieci  do  Przedszkola  Publicznego
w Kowalewie Pomorskim na rok szkolny 2022 -2023. Wszystkie dzieci zostały przyjęte. Zgadza się
z  tym,  jednak  uważa  że  jest  problem  z  pomieszczeniami.  Na  modernizację  czy  adaptację
pomieszczeń w Przedszkolu Publicznym potrzebne są środki.  Prawdopodobnie te  dwa oddziały
w  Przedszkolu  Publicznym  będzie  prowadziło  Stowarzyszenie.  Poprosił  o  przeanalizowane  ile
dzieci w tej pięćdziesiątce jest z okolicznych miejscowości w obwodach szkolnych obejmujących
Wielką Łąkę, Wielkie Rychnowo i Pluskowęsy. Następnie zapytał ile dzieci z Wielkiego Rychnowa
uczestniczy  w zajęciach w szkole prowadzonej przez TRIO w Mlewie. Uważa, że na te pytania
Radni powinni otrzymać odpowiedź. Dodał, że kryją się za tym pieniądze – nie ulega to żadnej
wątpliwości. Okazuje się, że żeby podołać temu problemowi, należy się bardzo mocno zastanowić
nad tym czy warto modernizować pomieszczenia w Przedszkolu Publicznym. Uważa, że podpisanie
na 10 lat umowy użyczenia byłego budynku Przedszkola świadczy o braku roztropności u Pana
Burmistrza. Gdyby umowa była podpisana na 3 lata, byłoby otwarte pole do działania. 

Radna Halina Dąbrowska – odniosła się  do spotkania,  które odbyło się  w szkole w Wielkim
Rychnowie,  w dniu 13 czerwca br,  na które została  zaproszona przez Radnego Piotra  Sęk. Na
spotkaniu był również obecny Radny Jerzy Koralewski, Radny Piotr Strzelecki, Sekretarz Gminy
Monika Piróg. Spotkanie dotyczyło rozpoznania potrzeb szkoły. Podczas spotkania zapytano Panią
Dyrektor  jakie  są  potrzeby  szkoły  oraz  jak  widzi  jej  funkcjonowanie.  Został  poruszony  temat
wydłużenia czasu pracy oddziału przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Wielkim Rychnowie.
Zadano Pani Dyrektor również pytanie czy robiła diagnozę tj. ilu rodziców jest zainteresowanych
wydłużonym  czasem  funkcjonowania  przedszkola.  Pani  Dyrektor  odpowiedziała,  że  pytała
rodziców. Zainteresowanych było dwóch lub czterech rodziców. Uważa, że jeżeli nie ma potrzeby,
a środowisko wiejskie ma swój charakter, tzn. są dziadkowie, którzy zaopiekują się wnukami, nie
wyzwala to konieczności zwiększenia ilości godzin funkcjonowania przedszkola. Poinformowała,
że podczas spotkania była mowa o tym, że jeżeli będzie zgoda organu prowadzącego w przyszłym
roku  zostaną  wydłużone  godziny  funkcjonowania  przedszkola.  Następnie  odniosła  się  do
wypowiedzi Radnego Jerzego Koralewskiego odnośnie przedszkola w Mlewie. Potwierdziła, że do
przedszkola uczęszczają nie tylko dzieci z Mlewa, ale również z ościennych miejscowości. Według
Niej  dobrze,  że  część  dzieci  może  uczęszczać  do  tego  przedszkola.  Następnie  odniosła  się  do
dodatkowych   oddziałów  przedszkolnych  w  Kowalewie.  Uważa,  że  decyzje  odnośnie  budowy
przedszkola zapadły w poprzedniej Radzie. Miało być to przedszkole gminne,  dobrze  wyposażone,
które  będzie  oferowało  szeroki  wachlarz  zajęć.   Padł pomysł by powrócić do przedszkola
w  Wielkim  Rychnowie. Są  dwa  oddziały  grup  łączonych  tj.  jedna 3 -  4 latki, druga  5 - 6 latki.
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W Przedszkolu Publicznym w Kowalewie każdy rocznik, to oddzielna grupa, są oddzielne zajęcia
i propozycja dla tych dzieci jest zupełnie inna. Uważa, że nic  nie stoi na przeszkodzie by poszerzyć
okres godzin w przedszkolnych oddziałach zamiejscowych, jednak powinno to być poparte jakąś
analizą. 

Radna Jolanta Wypych –  zwróciła uwagę, że w Szkole Podstawowej w Kowalewie Pomorskim
w oddziale przedszkolnym są dzieci od 3 – 6  roku życia. 

Radna  Halina  Dąbrowska –  poinformowała,  że  to  rozumie,  jednak  dzieci  rocznikowo  są
podzielone. 

Radna Jolanta Wypych –  poinformowała, że dzieci nie są podzielone, w szkole jest tylko jedna
grupa, którą zajmują się dwie Panie, jedna nauczycielka i pomoc. Dodała, że były osoby, które
chwaliły taką naukę. 

Radny  Piotr  Strzelecki –  odniósł  się  do  spotkania  w  Szkole  w  Wielkim  Rychnowie.
Poinformował, że ma do siebie pretensje, ponieważ tematem tym zajęto się za późno. W chwili
obecnej  wyszedł  problem  z  adaptacją  pomieszczeń  w  Przedszkolu  Publicznym  w  Kowalewie.
Zastanawiał się nad tym, czy gdyby w Wielkim Rychnowie w Szkole był oddział przedszkolny
10- cio godzinny, należałoby rozbudowywać przedszkole w Kowalewie. Nikt nie powiedział, że
Panie  Dyrektorki  wyszły  z  inicjatywą,  że  w  roku  szkolnym  2022/2023   przedszkole  będzie
funkcjonowało  przez  10  godzin  dziennie.  Zaproponował  by  utworzyć  dodatkowy  oddział
przedszkolny w jednej  ze szkół od września br., łącznie z pełnym wyżywieniem. Należy się nad
tym zastanowić i  wyjść z otwartą propozycją.  Rozumie, że wiąże się to z kosztami, jednak nie
należy od razu mówić, że nie można tego wykonać. Dodał, że zadaniem Radnych jest wysłuchanie
i służenie mieszkańcom Gminy –  w takim celu zostali wybrani.  

Radna Jolanta Wypych – stwierdziła, że zgadza się z wypowiedzią Radnego Piotra Strzeleckiego.
Dodała,  że  nie  było  diagnozy  środowiska. Wie,  że  są  dzieci  z  Wielkiego  Rychnowa,  które
uczęszczają  do  Przedszkola  Publicznego  w  Kowalewie  Pomorskim  oraz  do  Niepublicznego
Przedszkola Entliczek Pentliczek. Możliwe, że w Wielkim Rychnowie mogłaby powstać jedna lub
dwie grupy przedszkolne. 

Radny Piotr Sęk – poinformował, że powodem zorganizowania spotkania w Szkole Podstawowej
w  Wielkim  Rychnowie  było  powstanie  dwóch  dodatkowych  grup  w  Przedszkolu  Publicznym.
Dodał, że skontaktował się z  Dyrekcją Szkoły Podstawowej w Wielkim Rychnowie i zapytał czy
były  czynione jakieś rozeznania,  czy szkoła ma moce przerobowe oraz miejsce na utworzenie
nowych grup. Otrzymał informację od Pani Dyrektor, że nie, ale ma na to czas do 6 lipca.  Podczas
spotkania  Pani  Sekretarz  poinformowała,  że  Przedszkole  Publiczne  w  Kowalewie  Pomorskim
otwarte jest 10 godzin dziennie oraz jest pełne wyżywienie, ponieważ jest to przedszkole Gminne.
Uważa, że Gmina powinna stworzyć w każdej szkole takie warunki. 

Radny Robert Bejgier – poinformował, że w Przedszkolu Publicznym również są łączone grupy.
Są  ze  sobą  razem  dzieci  w  wieku  5  i  6  lat,  są  to  normalne  procedury.  Grupy  są  tworzone,
w zależności od potrzeb i nie ma znaczenia czy będą one łączone w Przedszkolu Publicznym czy
w Przedszkolu wiejskim.  Zgodził się z wypowiedzią Radnego Piotra Strzeleckiego, jeżeli chodzi
o  rozeznanie.  Należałoby  sprawdzić  ile  dzieci  w  Gminie  jest  w  poszczególnych  przedziałach
wiekowych. Uważa, że działania Dyrektorów mają wpływ na rozeznanie. Następnie odniósł się do
wypowiedzi Radnego Jerzego Koralewskiego, odnośnie działającego Przedszkola Terapeutycznego
i  zadanego  pytania,  na  jednym  z  wcześniejszych  posiedzeń  Komisji,  które  dotyczyło  celów
wynajęcia  budynku  na  okres  10  lat.  Otrzymał  odpowiedź,  że  jest  taka  potrzeba  z  uwagi  na
możliwość  uzyskania  programów  unijnych.   Następnie  Radny  stwierdził,  że  nie  otrzymał
odpowiedzi na zadane pytanie, odnośnie programów, z jakich korzysta Przedszkole.
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Może  będzie  okazja  by  Pan  Burmistrz  podpytał  Dyrektora  Przedszkola  i  przekazał  uzyskaną
informację Radnym. 

Radny  Stanisław  Kaznowski –  zadał  pytanie  odnośnie  wiejskich  oddziałów  przedszkolnych.
Czym  się różnią w stosunku do Przedszkola Publicznego. 

Radna Jolanta Wypych – odpowiedziała, że teoretycznie nie różnią się niczym, jedynie godzinami
funkcjonowania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski – uważa,  że wypowiedzi Radnych są trafne.
Odniósł się do oddziału przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Wielkiej Łące i poinformował, że
jest to przedszkole stworzone dla dzieci, których jeden rodzic nie pracuje. Obliczył, że w Pruskiej
Łące  jest  sześcioro  dzieci,  których  oboje  rodziców  pracuje  i  zawożą  Oni  dzieci  do  innych
przedszkoli    tj. do Grębocina, Torunia i Lubicza. Dodał, że nie rozumie dlaczego rodzice muszą
wozić  dzieci  do  ościennych  przedszkoli  i  płacić  za  ich  pobyt  duże  pieniądze,  gdzie  mogliby
w drodze do pracy zostawiać dzieci  w przedszkolu w swojej  Gminie,  za darmo na 10 godzin.
Bardzo cieszy Go fakt,  że Radny Piotr  Sęk upomina się o przedszkole w Wielkim Rychnowie.
Uważa, że o otwarciu oddziałów w ościennych miejscowościach należałoby rozmawiać z rodzicami
i Dyrektorami Szkół. To Dyrektorzy powinni wyjść z takim pomysłem do rodziców. Zasugerował
by zrobić coś w tym kierunku.

Radny Grzegorz Regulski – uważa, że w oddziałach przedszkolnych przy szkołach wiejskich jest
równia  pochyła.  Struktura  społeczeństwa  i  zatrudnienia  na  wsiach  jest  taka,  że  większość
mieszkańców zawodowo pracuje w mieście.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał Panią Skarbnik ile Gmina dopłaca do innych przedszkoli.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna –  odpowiedziała,  że kwota wynosi  około 100 000,00 zł.
W każdym przedszkolu ustalona kwota odpłatności jest inna. Kwota zależna jest od ponoszonych
kosztów  przez  Samorząd  na  dane  przedszkole.  Dodała,  że  w  kwocie  tej  nie  są  uwzględnione
dotacje. Do Niepublicznych Przedszkoli (Entliczek Pentliczek i TRIO w Mlewie) Gmina dopłaciła
dotację  w  kwocie   1  605  000,00  zł.  W  roku  obecnym  w  planie  jest  dotacja  w  kwocie
1 100 000,00 zł. 

Radna  Jolanta  Wypych –  poinformowała,  że  rodzice  dzieci  uczęszczających  do  Przedszkola
Publicznego  oraz  Niepublicznego  ponoszą  opłaty.  Rodzice  dzieci  uczęszczających  do  zerówki
działającej  przy  Szkole  Podstawowej  w  Kowalewie  Pomorskim   nie  ponoszą  żadnych  opłat.
Opłacają tylko Radę Rodziców, dziecko śniadanie przynosi z domu, a obiad wykupowany jest na
stołówce. 

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka-  Sałatowska  –  wyjaśniła,  że  rodzice  ponoszą  koszty  za
przebywanie dziecka powyżej 5 godzin. Za jedną godzinę jest dopłata 1,00 zł.   W Przedszkolu
Publicznym działa to na tej samej zasadzie. 

Radny Piotr Strzelecki – poinformował, że jest przekonany, że gdyby powstał 10 - cio godzinny
oddział przedszkolny w Wielkim Rychnowie, z pewnością rodzice nie woziliby dzieci do innych
przedszkoli poza terenem naszej Gminy. Uważa, że należy stworzyć warunki lub próbować przez
najbliższy rok utworzyć taki oddział.

Radny Wojciech Małkiewicz - zapytał czy do przedszkoli działających na terenie naszej Gminy
uczęszczają dzieci spoza terenu Gminy.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że tak. W tym roku uczęszcza troje dzieci. 
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Radny Jerzy Koralewski –  poprosił członków Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia, by
w najbliższym czasie  spotkać się w celu wypracowania wniosków, które członkowie będą uważać
za realne do wprowadzenia. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że dyskusja powinna zostać podzielona na
trzy etapy:

• Przedszkola wiejskie, 

• Przedszkole Terapeutyczne,

• modernizacja Przedszkola Publicznego w Kowalewie Pomorskim.

Odniósł  się  do  tematu  Przedszkoli  wiejskich.  Poinformował,  że  przygotowanie  arkuszy
organizacyjnych  trwa  trochę  czasu.  Uważa,  że  przytoczona  wypowiedź  Pani  Sekretarz  przez
Radnego Piotra Sęk nie była taka jak przedstawił ją Radny. Wracając do tematu przedszkola, dodał,
że tą kwestię należy pozostawić Dyrektorom Szkół. Rodzice natomiast decydują o tym gdzie ich
dziecko będzie chodzić do Przedszkola. Poinformował, że  godziny funkcjonowania przedszkola
w Wielkim Rychnowie nie zostały zmniejszone przez Niego, co nie znaczy, że nie można wydłużyć
tych godzin. Temat Przedszkoli wiejskich jest tematem, do którego będzie chciał wrócić. 

Kolejno odniósł  się  do Przedszkola  Terapeutycznego i  poinformował,  że podpisując  umowę na
10 lat głównymi argumentami, którymi się kierowano, było korzystanie z Programów Unijnych.
Dodał, że Warsztaty Terapii Zajęciowej oraz TRIO w Mlewie wystąpiły z prośbą o wydłużenie
czasu  przekazania  obiektu  ze  względu  na  możliwość  korzystania  z  Projektów  Unijnych.
Przedszkole Terapeutyczne prowadzi Fundacja, Gmina nie ma prawa pytać z jakich Programów
Unijnych korzystają.

Następnie odniósł się do modernizacji Przedszkola Publicznego – oczekiwaniem rodziców, którzy
złożyli  podanie  o  przyjęcie  dziecka,  było  dostanie  się  właśnie  do  Przedszkola  Publicznego
w   Kowalewie Pomorskim. Pomieszczenia zostaną tak zaadoptowane, że będzie można dokonać
w nich proces odwracalny. Budynek Przedszkola ma 3 lata, posiada wszystkie parametry, nośniki
i  jest  dostosowany  do  potrzeb  przedszkola.  Projekt  adaptacji  jest  już  złożony,  wydana  została
również  opinia.  Nie  należy  już  występować  o  opinię  do  Sanepidu,  posiada  on  odpowiednie
standardy.  Informacja  o  funkcjonowaniu  zostanie  przekazana  Radnym.  Poprosił  Radnych  by
pozwolili  Mu  spełnić  oczekiwanie  rodziców.  Zauważył,  że  temat  przedszkola  stał  się  teraz
w Gminie tematem numer jeden. Zapewnił, że adaptacja budynków zostanie wykonana w terminie,
przed ich użytkowaniem będzie odbiór.  Na koniec odniósł się jeszcze do Przedszkoli  wiejskich
i poinformował, że należy przeprowadzić diagnozę, zapytać mieszkańców, rodziców, nauczycieli
i Dyrektorów Szkół o przedłużenie funkcjonowania oddziałów przedszkolnych. 

Radna  Jolanta  Wypych  –  zapytała  Panią  Skarbnik  ile  wynosi  czynsz  za  Przedszkole
Terapeutyczne. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - poinformowała, że 1 103,00 zł brutto, media są po stronie
Przedszkola. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  wynajęcie  budynku  nie  ma  służyć
biznesowi. Uczęszczają do niego dzieci niepełnosprawne, które kiedyś były wożone do przedszkoli
funkcjonujących w innych miastach. Wyjaśnił, że zostały zgłoszone dwie propozycje: utworzenia
Żłobka i Przedszkola Terapeutycznego. Do utworzenia Żłoba nikt się nie zgłosił. Fundacja zgłosiła
się  by  otworzyć  Przedszkole  Terapeutyczne,  dzięki  temu  budynek  jest  czysty,  zadbany
i utrzymywany przez Fundację, za co Gmina nie ponosi kosztów. Ideą wynajęcia było uczęszczanie
dzieci niepełnosprawnych. 
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Radny Piotr Strzelecki – poinformował, że nie jest przeciwny powstaniu dodatkowych oddziałów
w Przedszkolu  Terapeutycznym.  Dodał,  że  nie  było  motywacji  ze  strony Urzędu by próbować
zwiększyć godziny funkcjonowania w Przedszkolu w Wielkim Rychnowie. 

Sekretarz  Gminy  Monika  Piróg –  poinformowała,  że  obecnie  do  Przedszkola  Publicznego
w Kowalewie Pomorskim uczęszcza jedno dziecko. Na rok szkolny 2022/2023 przyjętych zostało
dwoje  dzieci.   Nie  ma  żadnego  dziecka  z  Wielkiego  Rychnowa  w  tych  dwóch  dodatkowych
oddziałach, które powstaną. 

Radny Piotr Strzelecki  – zasugerował,  by  wyjść  naprzeciw rodzicom,  którzy  wożą  dzieci  do
przedszkoli poza teren naszej Gminy. 

Radna Jolanta Wypych –wyjaśniła, że nie chce likwidacji Przedszkola Terapeutycznego. Chce by
nadal funkcjonowało, jednak nie może zgodzić się z kwotą jaką ponosi Przedszkole za wynajem.
Nie zależy Jej na tym by Gmina zarabiała – jednak uważa, że jest to zbyt mała kwota, za tak wielki
budynek. Możliwe, że Gmina dokłada do wynajęcia.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  -  poinformowała,  że  Gmina  nie  dokłada  do  budynku
Przedszkola. Opłaty za media oraz całość utrzymania budynku w niepogorszonym stanie leży po
stronie Fundacji. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że doszły Go słuchy, że niektórzy uważają, że
Pani  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Wielkim  Rychnowie,  nie  chce  wyjść  z  propozycją
przedłużenia funkcjonowania przedszkola, z uwagi na konkurs na Dyrektora Szkoły, który ma się
odbyć w najbliższym czasie. Wyjaśnił, że nie wie kiedy dokładnie jest rozstrzygnięcie konkursu
oraz jaki jest skład komisji. Od trzech lat, nigdy nie mieszał się do żadnej komisji konkursowej i nie
zamierza  tego  robić.  Odniósł  się  do  oddania  w  użytkowanie  Warsztatom  Terapii  Zajęciowej
budynku za przysłowiową: „złotówkę”. Nikt z Radnych nie miał wtedy uwag. Wyjaśnił, że był to
czyn i cel społeczny. 

Radny Robert Bejgier – odniósł się do problemu otrzymania informacji od Fundacji odnośnie
Programów  z  jakich  korzystają.  Dodał,  że  jest  Prezesem  Stowarzyszenia  i  co  roku  składa
sprawozdania merytoryczne, w których, wykazuje programy z jakich korzysta Stowarzyszenie. Nie
należy twierdzić, że Fundacja nie ma prawa przekazywania takich informacji.  Dodał, że nie ma
obowiązku, ale  dobrym zwyczajem jest by przedstawić takie informacje. Kolejno odniósł się do
wypowiedzi Pana Burmistrza dotyczącej oddania budynku po byłym Przedszkolu Fundacji, z uwagi
na pogarszający się stan techniczny. W poprzedniej kadencji budynek przeszedł generalny remont
i został oddany w idealnym stanie. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  takie  informacje  otrzymał  od  Pani
Dyrektor Przedszkola Publicznego, której  nie ma na posiedzeniu Komisji. Zadeklarował, że będzie
na  kolejnym  posiedzeniu  Komisji  i  przekaże  informacje  dotyczące  stanu  budynku  po  byłym
Przedszkolu Publicznym. 

Radny Jerzy Koralewski  – poinformował, że Pani Dyrektor była inicjatorem remontu, więc nie
mogła tego powiedzieć. Następnie odniósł się do otrzymywanych odpowiedzi od Pana Burmistrza
na składane przez Niego interpelacje. Treść otrzymywanych odpowiedzi nie rozwiązuje problemów.
W rejestrze interpelacji  jest  zapis,  że  interpelacje są „ostatecznie załatwione”.  Dodał,  że nie są
załatwione i poinformował, że powróci do wszystkiego. Nie można mówić, że coś jest załatwione,
z uwagi na wypracowaną odpowiedź, gdy problem pozostał. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań dotyczących przedstawionego tematu.

Ad.4. Zimowe utrzymanie dróg i chodników w Gminie Kowalewo Pomorskie.
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Zastępca  Kierownika  ref.  GKiM  Paulina  Wiśniewska  –  przedstawiła  materiał  dotyczący
zimowego  utrzymania  dróg  i  chodników  w  Gminie  Kowalewo  Pomorskie.  Materiał  stanowi
załącznik do protokołu. 

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego materiału.

Ad.5. Przedstawienie raportu o stanie Gminy.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –   podziękował  wszystkim  pracownikom  Urzędu,  którzy
przyczynili  się do stworzenia Raportu.   Radni  otrzymali  do zapoznania Raport  drogą mailową.
Według Jego oceny Raport  jest obszerny i został przygotowany bardzo starannie. Ma zaufanie do
pracowników i wie, że wykonali Raport z należyta starannością. Nie będzie się wypowiadał co do
formy graficznej, uważa że każdy ma swój gust. 

Radny Jerzy Koralewski  – poinformował,  że materiał  jest  obszerny,  przyjazny i  czyta  się  go
bardzo dobrze. Raport odzwierciedla wszystko to, co się działo oraz zostało wykonane w Gminie.
Niektóre materiały są skrupulatne, aż do przesady. Pewne informacje posiadają detale, które uważa
nie są,  aż tak bardzo potrzebne w Raporcie.  Osoby zajmujące się  tworzeniem Raportów, mogą
powiedzieć,  że  używanie  pewnych  słów  nie  ma  odzwierciedlenia  dotyczącego  materiału.  Dla
przykładu podał, że w Raporcie na zakończenie każdego rozdziału są konkluzje. Zapytał co to są
konkluzje.

Radna Halina Dąbrowska – poinformowała, że według Niej jest to podsumowanie konkretnego
działu. 

Radny Jerzy Koralewski  – poinformowała, że konkluzja jest to wniosek kończący zamknięcie.
W jego ocenie w przedstawionych konkluzjach w Raporcie nie ma wniosków. Następnie dodał, że
pomimo tego, że materiał jest dobry brak w nim  podsumowania. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński  – poinformował, że Raport jest przedstawieniem
rzeczywistości,  w  roku  za  który  jest  przedstawiany.  Każdy  sam  powinien  z  takiego  materiału
wyciągnąć wnioski. 

Radny  Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  Klub,  którego  jest  członkiem  odbędzie  ze
społeczeństwem spotkanie  przed  Sesją  absolutoryjną,  na  której  zostanie  przedstawiony  Raport.
Odniósł się do Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie ubiegłorocznej debaty mieszkańców,
której nie było i zapytał czy podczas Sesji możliwe jest „wysłuchanie publiczne”. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski  –  poinformował,  że  jeżeli  będzie  to
przedstawiciel  zorganizowanej  grupy,  jest  za tym by tej  osobie wysłać  również  zaproszenie  na
Sesję RM. 

Radny Jerzy Koralewski  – poinformował, że przy „wysłuchaniu publicznym” Przewodniczący
podczas sesji mógłby udzielić takiej osobie głosu, bez wcześniejszego zbierania podpisów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski – zapytał Radnego gdzie w ustawie,  jest zapis
dotyczący wysłuchania publicznego odnośnie Raportu. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego Raportu o Stanie Gminy.

Ad.6.  Omówienie  sprawozdania  finansowego,  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  wraz
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacja o stanie mienia za
rok 2021.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  wpłynęła  pozytywna  opinia
z Regionalnej Izby Obrachunkowej odnośnie sprawozdania finansowego za ubiegły rok. Obecnie
jest nadwyżka w kwocie 920 000,00 zł. Poinformował, że Gmina schodzi z zadłużenia. 
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Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  poinformowała,  że  Radnym  zostało  przedłożone
sprawozdanie finansowe za rok 2021.  Następnie przedstawiła informację dotyczącą sprawozdania
finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej
o tym sprawozdaniu, informacją o stanie mienia za rok 2021.

O godz. 1640 Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski opuścił posiedzenie Komisji. 

Radny Jerzy Koralewski  – odniósł się do budżetu i poinformował, że trudno byłoby od niego
wymagać,  by  nie  zagłosował  nad  wykonaniem  budżetu.  Tylko  dwukrotnie  wnoszono  zmiany
dotyczące nowelizacji budżetu w trakcie roku. Wobec tego nie byłoby to uczciwe. Należy również
zwrócić uwagę, że zmniejszyła się sprawa dotycząca pieniędzy na inwestycje, o 2,1 %. Co wiążę
się z tym, że potencjał operacyjny Gminy będzie niestety malał. Na koniec poinformował, że będzie
głosował za absolutorium dla Burmistrza. 

O godz. 1642 Burmistrz Miasta Jacek Żurawski, opuścił posiedzenie Komisji. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński – podziękował Pani Skarbnik za informacje, które
przekazuje Radnym odnośnie budżetu Gminy. 

O godz. 1645  posiedzenie Komisji opuścił Radny Jerzy Koralewski.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przestawionego materiału.

Ad.7. Projekty uchwał i tematy informacyjne.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – omówiła projekty uchwał w sprawie :

• Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2022 – 2040,
•  zmiany uchwały budżetowej na rok 2022.

Radny Robert  Bejgier –  odniósł  się  do  zmian  w planie  wydatków,  do  działu  801  –  oświata
i wychowanie, zapytał o ile wzrosła  liczba dzieci w Przedszkolu Terapeutycznym.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna –  odpowiedziała, że do Przedszkola uczęszczało  sześcioro
dzieci, obecnie jest trzynaścioro dzieci. Zawsze na początku miesiąca Przedszkole podaje do Gminy
faktyczną liczbę dzieci uczęszczających do Przedszkola, przez co Gmina jest zobligowana, by te
pieniądze przekazać. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.

Sekretarz Gminy Monika Piróg - omówiła projekt uchwały w sprawie: 

• określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kowalewo Pomorskie w roku szkolnym
2022/2023 do zwrotu kosztów przewozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych.

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński – zapytał ile wynosi średni koszt paliwa.

Sekretarz Gminy Monika Piróg – odpowiedziała, że:

• olej napędowy – 7,32 zł za litr

• benzyna – 6,74 zł za litr,

• autogaz LPG – 3,78 zł za litr.

Dodała, że kwoty te będą musiały być zaktualizowane.

W  wyniku  dyskusji  ustalono,  że  zostanie  zaktualizowana  średnia  cena  jednostki  paliwa
i zostanie ona przedstawiona radnym na posiedzeniu Komisji 21 czerwca 2021 roku.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.
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Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – omówiła projekt uchwały w sprawie:

• przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  Programu gospodarowania  mieszkaniowym zasobem
gminy Kowalewo Pomorskie.

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński  – zapytał o kryteria jakie się przyjmuje do oceny
stanu budynku.

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – poinformowała, że obecnie nie posiada
takiej  informacji,  jednak  wynika  to  z  przeglądów technicznych  i  budowlanych  wykonywanych
przez ZGKiM. 

Ustalono, że na następne posiedzenie Komisji zostanie przygotowana informacja. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  Sałatowska –  poinformowała,  że  Radnym  zostały
przełożone projekty uchwał w sprawie: 

• udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Kowalewo Pomorskie,

•  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Kowalewo Pomorskie wraz
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2021,

•  absolutorium dla Burmistrza Miasta Kowalewo Pomorskie za rok 2021.

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionych projektów uchwał.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – omówiła projekt uchwały  w sprawie:

• zasad i trybu przeprowadzania Kowalewskiego Budżetu Obywatelskiego.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  kwota  przeznaczona  na  budżet
obywatelki będzie wynosiła około 100 000,00zł.

Radny Piotr Strzelecki – zapytał czy budżet obywatelski dotyczy tylko mieszkańców miasta.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  odpowiedziała,  że  będzie  on  dotyczył
mieszkańców całej Gminy. 

Skarbnik  Gminy Magdalena Górna –  poinformowała,  że  nadal  będzie  obowiązywał  fundusz
sołecki. 

Radna Halina Dąbrowska – zapytała do kiedy będzie można składać wnioski.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że jeżeli uchwała zostanie podjęta
przez  Radę,  wejdzie  w  życie  w  terminie  14  dni  od  ogłoszenia  w  Dzienniku  Urzędowym
Województwa  Kujawsko  –  Pomorskiego.  W  dniu  jutrzejszym  odbędą  się  konsultacje
z organizacjami pozarządowymi. Pierwszy nabór wniosków planowany jest jeszcze w tym roku.
Chodzi o to by zmobilizować i zachęcić mieszkańców do wybrania jakiegoś projektu i głosowania.
Musi  być  jedna  osoba,  która  będzie  miała  zebranych  11  podpisów  mieszkańców  Gminy.
Zastanawiano się nad tym czy podzielić teren Gminy na obszary. Jednak miasto nie ma jednostki
pomocniczej,  jest  sołectwo  Kowalewo  i  dwa  Komitety  Osiedlowe.  Liczba  osób  popierających
w danym obszarze musiałaby się zamykać. 

Radny Michał Klafczyński – zapytał jak będzie dokonywany wybór.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  odpowiedziała,  że  będzie  do  tego  powołana
komisja.  W pierwszej  kolejności,  jeżeli  zostanie  podjęta  uchwała,  zostanie  określona  wysokość
środków i maksymalna wysokość jednego  projektu.  Będzie  musiała  być  jedna  osoba,  która  taki
wniosek złoży i będzie musiała mieć poparcie u 11 osób, które są mieszkańcami Gminy Kowalewo.
Następnie  wszystkie  wnioski  będą  weryfikowane  przez  komisję.  Mogą  być  tylko  i  wyłącznie
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realizowane  zadania,  które  są  przypisane  Gminie.  Zadania,  które  wynikają  z  ustawy
o samorządzie gminnym. Należy sprawdzić pod kątem prawnym, jaka jest możliwość realizacji,
żeby nie było to w sprzeczności z obowiązującymi przepisami. Następnie zostanie sporządzona lista
pozytywnie ocenionych wniosków. Nad  tą  listą  będzie  głosowanie,  będzie  trzeba  zmobilizować
mieszkańców, by głosowali nad danym projektem. Będzie to dzielone na projekty twarde i projekty
miękkie.  Z  góry  jest  założenie,  że  nie  będzie  dofinansowania  na   zadania  polegające  na
przygotowaniu  projektu,  lub  dokumentacji.   Musi  to  być  zadanie,  które  będzie  technicznie
wykonalne od początku do końca w danym roku budżetowym. Zostanie sporządzona lista z sumą
uzyskanych  punktów,  te  które  zmieszczą  się   w  puli  środków  przeznaczonych  na  budżet
obywatelski zostaną przyjęte do budżetu i do realizacji. 

Radny Michał Klafczyński  – zapytał kto będzie wchodził w skład komisji. Czy Pani Kierownik
ref. TIiGG będzie w składzie komisji. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że wszystko zależy od tego jakie
będą projekty. Jeżeli będą projekty w ramach inwestycji, to tak. 

Radny Ryszard Lipiński – zapytał jak to się ma do sołectw.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  odpowiedziała,  że  nie  będzie  dzielenia  na
sołectwa. Gmina ma na dzień dzisiejszy 11 080 stałych mieszkańców oraz 243 osoby z czasowym
pobytem, co daje razem 11 323 osoby, z czego 0,1 % to jest 11 osób, które musi poprzeć wniosek
mieszkańca. Musi to być osoba, która jest mieszkańcem Gminy. Osoba, która złoży wniosek, będzie
musiała zachęcić mieszkańców by głosowali na wniosek, który złożyła. 

Radny Robert Bejgier – poinformował, że nie do końca zgadza się z komisją weryfikacyjną. Nie
wie czy to ustawa mówi o tym. 

Kierownik ref.  TIiGG Bożena Rymanowska –  poinformowała,  że zasady oceny zgłoszonych
projektów, co do zgodności z prawem wykonalności technicznej, spełnienia wymogów oraz tryb
odwołania decyzji o niedopuszczeniu projektu do głosowania – wynika z ustawy.

Radny Robert  Bejgier –  poinformował,  że  jeżeli  mieszkaniec  będzie  miał  podpisy  od  5  000
mieszkańców, dziwne byłoby gdyby nie przeszedł jego projekt.

Zastępca  Kierownika  ref.  TIiGG  Małgorzata  Dębińska –  poinformowała,  że  jeżeli  projekt
będzie niezgodny z prawem, to zostanie odrzucony. 

Kierownik ref.  TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała,  że komisja  weryfikuje projekt
tylko pod kątem zgodności z prawem wykonalności technicznej.

Radny Robert Bejgier – zapytał co oznacza: „zgodne z prawem”.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – wyjaśniła i podała dla przykładu, że mieszkaniec
zaproponuje by na działce Pana Radnego Roberta Bejgier postawić lampę albo zrobić plac zabaw
dla  mieszkańców  ulicy  Sportowej.  Dodała,  że  nie  można  realizować  projektów,  które  są
finansowane z budżetu gminnego na terenach prywatnych. Każdy projekt, który zostanie oceniony
negatywnie przez komisję, będzie musiał zawierać uzasadnienie. Będzie można złożyć odwołanie
do decyzji. 

Radny Wojciech  Małkiewicz  –  poinformował,  że  od  dwóch  lat  prosił  o  powstanie  w  naszej
Gminie  budżetu  obywatelskiego.  Podziękował  za  podjęcie  tej  inicjatywy.  Nie  do  końca  jest
przekonany,  czy  jedna  pula  pieniędzy,  na  całą  Gminę  jest  dobrym rozwiązaniem.  Może  lepiej
byłoby podzielić, to na dwa: obszar miejski i wiejski.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – uważa, że w pierwszym roku należy pozostawić to
bez zmian. Dodała, że uchwała może być aktualizowana. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.
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Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska – poinformowała, że na chwilę obecną są to
wszystkie  projekty  uchwał.  Jednak  po  posiedzeniu  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji,  które
odbędzie się 21 czerwca, może być jeszcze jeden projekt uchwały, wszystko zależy od ustaleń. 

Tematy informacyjne.

Zastępca  Kierownika  ref.  GKiM Paulina  Wiśniewska  –   przedstawiła  informacje  dotyczące
konkursu: „Przywracamy urok naszej Gminie”.  Termin składania deklaracji  był do końca maja,
został on przedłużony o 3 dni. Zostały wysłane smsy do sołtysów przypominające o zgłoszeniach.
Wpłynęła jedna deklaracja z sołectwa Borówno. Zgodnie z regulaminem konkurs się nie odbędzie,
ponieważ powinny wpłynąć minimum trzy zgłoszenia. 

Następnie poinformowała, że zgłoszono do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad zaniżony chodnik
na ulicy Chopina. Następnie odczytała treść otrzymanego pisma, w którego treści była informacja,
że po oględzinach, stwierdzono, że chodnik nie stwarza zagrożenia.

Pracownik Urzędu Ewa Dąbkowska – przedstawiła informacje dotyczące strzelnicy w Kiełpinach
oraz Skate Parku na CRiS. Materiał stanowi załącznik do protokołu.

Radny Piotr Strzelecki – zawnioskował o ułożenie papy na „okrągłych grzybkach” znajdujących
się  na Strzelnicy  gdyż obecnie  znajdująca  się  tam papa jest  oderwana i  powstały  zacieki.  Jeśli
znajdująca się tam płyta OSB namięknie uszkodzi całość.

Ad.8. Zapytania, sprawy różne.

Radny Piotr Strzelecki - zapytał o obcinanie zarośniętych poboczy przy drogach wiejskich.

Prezes  ZGKiM  Lidia  Jankowska –  poinformowała,  że   obcinanie  zarośniętych  poboczy  jest
w trakcie realizacji.

Radny Robert Bejgier  – poinformował, że mieszkańcy oraz przedsiębiorcy zgłaszają, że bardzo
długo  muszą czekać na  odpowiedzi na pisma, które składają do Urzędu, należy czekać do możliwe
jak najdłuższego momentu. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - poinformowała, że trudno  na to odpowiedzieć, ponieważ
musiałaby znać stricte sprawę, której to dotyczy. W zakresie referatu finansowego, wyjaśniła, że
jeżeli chodzi o zaświadczenia o niezaleganiu w podatkach, w momencie gdy jest złożony wniosek,
zaświadczenie wydawane jest od ręki. Potwierdzenie umowy dzierżawy również wydawane  jest od
ręki. Wyjaśniła, że długość oczekiwania na odpowiedź zależy od załatwianej sprawy.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – wyjaśniła, że jeżeli chodzi o decyzję o warunkach
zabudowy od 1 stycznia obowiązuje nowe rozporządzenie i nowy wzór wniosku o wydanie decyzji
o warunkach zabudowy, który jest obszerniejszy. Jeżeli inwestor wypełni wniosek, tak jak wynika
to z rozporządzenia i uwzględni wszystkie punkty, które wynikają z rozporządzenia, automatycznie
wniosek wysyłany jest do urbanistki i decyzja wydawana jest w terminach jakie przewiduje kpa.
Ustawa  stanowi,  że  organ  ma  90  dni  na  wydanie  decyzji  o  warunkach  zabudowy.  Dodała,  że
domyśla się o jakiego przedsiębiorcę chodzi. Wyjaśniła, że jeżeli został złożony wniosek, który nie
zawiera  wszystkich  elementów,  zostaje  wysyłane  wezwanie  do  uzupełnienia.  Jeżeli  inwestor
lekceważy  sprawę  i  nie  przygotuje  wniosku  w  taki  sposób  jak  wynika  z  rozporządzenia,
postępowanie nie jest dalej prowadzone. Nikt nie wyda decyzji bez kompletu wniosków, które są
wymagane  przepisami  prawa.  Dodała,  że  nikt  z  pracowników,  nie  czeka  by  w  jakiś  sposób
przedłużać  termin  załatwienia  sprawy.  Zmieniły  się  przepisy  i  za  każdy  nieuzasadniony  dzień
zwłoki Wojewoda może nałożyć karę na Burmistrza. W referacie TIiGG jest dwóch pracowników,
którzy przykładają należytej staranności i pomagają w wypełnieniu wniosku.

Radny  Robert  Bejgier  –  poinformował,  że  nie  tylko  przedsiębiorca  zgłosił  mu  ten  problem.
Problem zgłosiło również dwóch mieszkańców.
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Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – wyjaśniła,  że to nie Burmistrz wydaje decyzje
o  warunkach  zabudowy.  Jest  wszczęcie  postępowania,  następnie  wydanie  projektu  decyzji
o warunkach zabudowy przez urbanistkę. Kolejno są uzgodnienia i opiniowanie, które wykonywane
są  poza  naszym  organem.  Następnie  jest  przekazywana  informacja  do  stron  z  możliwością
zapoznania  się  z  całym  postępowaniem.  Na  końcu  wydawana  jest  decyzja.  Zdarza  się,  że
Wojewódzki Konserwator Zabytków po dwa lub trzy razy na terenie miasta wymaga uzgodnień
projektu decyzji, z uwagi na przykład na zły kolor pokrycia dachowego.

Radna Jolanta  Wypych –  podziękowała  Pani  Prezes  ZGKiM za  szybką interwencję  odnośnie
studzienki na ul.  Odrodzenia.  Następnie zapytała czy byłaby możliwość,  żeby na wieży ciśnień
zrobić na górze taras widokowy.

Kierownik  TIiGG  Pani  Bożena  Rymanowska –  poinformowała,  że  chciano  zrobić  taras
widokowy na górze zamkowej od ulicy Strażackiej gdy robiono rewitalizację MGOK. Wojewódzki
Konserwator Zabytków nie wydał na to zgody. Nie wiadomo czy w tym przypadku    Konserwator
wyda zgodę, ponadto jest tam zawarta umowa dzierżawy na nadajniki telefonii komórkowej.
Radny Wojciech Małkiewicz – poinformował, że przy wyjeździe z ostatniego bloku TBS na ulicy
Kościuszki przy rowie corocznie odrasta duży krzak, który zasłania wyjazd.      

Prezes ZGKiM Lidia Jankowska – poinformowała,  że krzak zostanie podcięty lub całkowicie
usunięty.

Radny  Marcin  Dunajski  –  zapytał  Skarbnik  Gminy  o  złożony  wniosek  Komisji  Drogowej
dotyczący zwiększenia środków w budżecie o 200 000,00 zł.; na remonty dróg.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że jest w trakcie rozpatrywania, będzie
mogła odpowiedzieć po rozliczeniu półrocznym, prawdopodobnie w sierpniu.

Radny  Marcin  Dunajski  –  zapytał  Prezes  ZGKiM  kiedy  będą  czyszczone  i  opryskane
powierzchnie użytkowe chodników.      

Prezes  ZGKiM  Lidia  Jankowska –  poinformowała,  że  jest  zamówiona  szczotka
do czyszczenia. Jeżeli chodzi o oprysk to na chwilę obecną część chodników jest już opryskana,
natomiast pozostała część z uwagi na warunki pogodowe jest niemożliwa.

Ad. 9. Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godz.  1815 zamknął posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera 13 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
D. Pilarska - Mądry
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